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1. Opening   

 

De VICEVOORZITTER: Dames en heren, ik open deze buitengewone vergadering van Provinciale 

Staten van Noord-Holland (PS). Ik verzoek u vriendelijk om uw mobiele telefoons op stil te zetten. 

Mijnheer en mevrouw Van Dijk, ik heet u in het bijzonder van harte welkom bij deze 50 

buitengewone vergadering van PS die in het teken staat van de installatie van de heer Van Dijk als 

Commissaris van de Koning (CdK) in Noord-Holland. Ook een warm welkom aan de familieleden 

en vrienden van de heer en mevrouw Van Dijk die u heeft uitgenodigd. Verder nog een bijzonder 

woord van welkom aan de kabinetschef van het Ministerie van Binnenlandse Zaken en 

Koninkrijksrelaties, de heer Olger van Dijk – geen familie – de heer Verbeek namens de Kring van 55 

Commissarissen en de gasten van PS die hebben meegewerkt aan de publiekscampagne voor het 

opstellen van de profielschets voor de nieuwe CdK. Zij hebben vanochtend een meet and greet 

gehad met u, mijnheer Van Dijk, en mochten als eersten echt kennismaken met de nieuwe CdK. 

Ook een hartelijk welkom aan alle overige genodigden die deze buitengewone Statenvergadering 

bijwonen.  60 

 

Geachte heer Van Dijk, dames en heren, geachte aanwezigen. Zijne Majesteit de Koning heeft u, 

Arthur van Dijk, op 5 december jl. op Paleis Noordeinde beëdigd als de nieuwe CdK van de 

provincie Noord-Holland per 1 januari 2019. U bent de 17
e
 CdK van deze provincie. Sinds de 

instelling van het ambt in 1814 gingen 16 commissarissen u voor. Ik heb het uitgerekend, een 65 

gemiddelde zittingstermijn van bijna 13 jaar. Wij heten u van harte welkom in ons midden op 

deze unieke werkplek. Sinds 1930 zetelt het bestuur van de provincie in dit prachtige Paviljoen 

Welgelegen in Haarlem. Hier in de Statenzaal staat u in het hart van de provinciale democratie. 

Aan mijn linkerkant bevindt zich de kamer waar het college vergadert – de kamer met de 

schitterende blauwe kroonluchters – en daarnaast heeft u uw eigen werkkamer met prachtige 70 

opgang. Wij hopen dat u zult genieten van dit culturele erfgoed, erfgoed dat wij graag tonen en 

delen. Zo vinden er jaarlijks tientallen schoolbezoeken plaats in het Paviljoen, bijvoorbeeld met 

het provinciespel waarbij scholieren in de rol van de politiek stappen en debatteren over 

provinciale vraagstukken. Ook zijn er in dit huis regelmatig wisselende exposities te zien en er is 

ook een permanente expositie. Natuurlijk bezoeken ook Noord-Hollanders het provinciehuis als 75 

zij hun stem willen laten horen in een commissie- of Statenvergadering. Kortom, u zult hier nogal 

eens jongere en oudere Noord-Hollanders tegenkomen, onder wie natuurlijk de Statenleden. 

Vandaag krijgt u de voorzittershamer van PS overhandigd. Met de symbolische overdracht van 

deze hamer wordt u geïnstalleerd als voorzitter van onze Staten. Het is voortaan aan u om de 

Statenvergaderingen te leiden. Om recht te doen aan het politieke debat en vrije meningsuiting. 80 

Om gezamenlijk goede besluiten te nemen – maar wel binnen de daarvoor gestelde vergadertijd – 

en het afwegen en het in goede banen leiden van vaak botsende belangen. Een mooie uitdaging 

voor u, lijkt mij. Wij heten u vandaag van harte welkom in een samenstelling die op korte termijn 

gaat veranderen, want zoals u weet staan wij aan de vooravond van de PS-verkiezingen. De 

Noord-Hollanders kiezen op 20 maart weer 55 volksvertegenwoordigers voor hun provinciale 85 

parlement en als de voortekenen ons niet bedriegen, zal een aanzienlijk deel van de Statenzetels 

door nieuwe volksvertegenwoordigers worden ingevuld. Een deel van de nieuwe Statenleden zal 
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goed moet worden ingewerkt en daarbij kunt u een cruciale rol spelen. U bent natuurlijk gekozen 

door PS, maar de wensen van de Noord-Hollanders hebben wij ook een rol laten spelen bij de 

keuze. Voorafgaand aan de sollicitatieprocedure konden inwoners van de provincie hun wensen 90 

uitspreken over de eigenschappen van hun nieuwe CdK. Deze wens heeft de 

vertrouwenscommissie bestaande uit alle fractievoorzitters van deze Staten, laten meewegen bij 

het opstellen van de profielschets voor de vacature. In de profielschets vragen PS nogal wat. Een, 

gezaghebbend en een integer bestuurder die de inwoners van alle regio’s begrijpt. Een 

ruimdenkend en communicatief sterk persoon die zich met enthousiasme voor de provincie in zal 95 

zetten. PS zijn ervan overtuigd dat zij met u iemand hebben binnengehaald die dit geheel goed 

zal invullen. U begrijpt, zowel PS als de Noord-Hollanders hebben hun verwachtingen. Vanmorgen 

heeft u al een kleine delegatie inwoners van Noord-Holland gesproken. Wij hopen dat dit de 

opmaat is naar veel contact met de inwoners van de provincie, de mensen voor wie wij dit 

allemaal doen, de mensen voor wie wij hier zitten. U bent al goed ingeburgerd in Noord-Holland, 100 

u woont in Badhoevedorp en u bent 10 jaar bestuurlijk actief geweest als wethouder van de 

gemeente Haarlemmermeer. U bent nu CdK geworden van onze veelzijdige, mooie en krachtige 

provincie, een provincie met bijna 3 miljoen inwoners. Een zeer gevarieerde provincie, een 

provincie van contrasten, van Den Helder tot ’t Gooi en van Amsterdam tot Zaanstad en van 

Callantsoog tot Wervershoof. En met mooie kusten, bossen, wateren, duinen, steden en dorpen, 105 

veenweidegebieden, noem maar op. Met industriële en economische mainports zoals Schiphol en 

het Noordzeekanaalgebied. Met een drukbevolkte economisch krachtige provincie waar 

bezoekers graag komen. Noord-Holland is ook een provincie met belangrijke uitdagingen, zoals 

de energietransitie, wonen en werken, natuur en bereikbaarheid. Mijnheer Van Dijk, uw 

ervaringen en netwerken kunt u goed benutten bij het aangaan van deze uitdagingen. Als wij 110 

kijken naar uw loopbaan, dan zien wij dat uw inhoudelijke ervaring aansluit bij de belangrijke 

taken en dossiers van de provincie, zoals verkeer en vervoer en Schiphol. Als wethouder van de 

gemeente Haarlemmermeer heeft u het laatste dossier goed leren kennen. Daarnaast heeft u een 

uitgebreid netwerk met goede contacten in Den Haag en ver daarbuiten. Dat was onderdeel van 

de profielschets, iemand met een groot netwerk die onze belangen kan verdedigen in Den Haag 115 

richting andere provincies en Brussel en iemand die nauwe contacten onderhoudt met de 

burgemeester van Amsterdam. Ook van dit brede netwerk zal de provincie profijt hebben. Uw 

voorganger noemde de functie van CdK een van de mooiste ambten in het openbare bestuur. Hij 

bracht zijn eigen dynamiek mee, maar die van u zal anders zijn. Wij verheugen ons op een 

constructieve samenwerking in het belang van de provincie Noord-Holland en wij wensen u veel 120 

succes bij het uitvoeren van deze functie als voorzitter van PS en van het dagelijks bestuur, GS. 

Ook veel succes gewenst als klankbord voor de burgemeesters van Noord-Hollandse gemeenten. 

Het burgemeesterschap brengt een zekere eenzaamheid met zich mee en het is goed dat de 

Noord-Hollandse burgemeesters weten dat de deur van hun CdK altijd voor hen openstaat. 

Natuurlijk is er voor u een mooi inwerkprogramma opgesteld, zodat u snel zult thuisraken in de 125 

gang van zaken van de provincie. Mijnheer Van Dijk, ik heb met dit welkomstwoord mogen 

openen. Na mij zullen de fractievoorzitters van PS en gedeputeerde Post namens GS het woord 

tot u richten. Ik denk dat zij hun verwachtingen met u zullen delen en daarna krijgt u het woord. 

Dank u wel.  

      130 
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2. Toespraken namens Provinciale Staten, Gedeputeerde Staten en de Commissaris van 

de Koning   

 

De heer ANNAERT (VVD): Voorzitter. Geachte commissaris, beste Arthur, mevrouw Van Dijk, 

hartelijk welkom. Vandaag is het dan eindelijk zover. Vanaf vandaag geen commissaris zonder 135 

provincie meer. Namens de VVD heten wij u van harte welkom als onze nieuwe CdK en als 

voorzitter van PS. In het Noord-Hollands Dagblad van zaterdag jl. zegt u over vandaag en ik 

citeer: “Het zal niet meteen mijn zwaarste dag worden.” Nu weet je dat natuurlijk nooit zeker in 

deze Staten, maar oké, ik denk dat u daar gelijk in krijgt. Dus niet de zwaarste maar mogelijk wel 

de mooiste dag, want hoe fantastisch is het om geïnstalleerd te worden als CdK van de meest 140 

veelzijdige provincie van Nederland, het prachtige Noord-Holland. Natuurlijk zal het 

wethouderschap in Haarlemmermeer u veel gebracht hebben en ook het voorzitterschap van 

Transport en Logistiek Nederland kende vele uitdagingen, maar CdK in Noord-Holland is toch wel 

de spreekwoordelijke kers op de taart. Als start van de wervings- en selectieprocedure is gewerkt 

aan de profielschets van de nieuwe CdK en als wij dan eveneens in het Noord-Hollands Dagblad 145 

lezen dat u bij lezing van die profielschets dacht: “Dat ben ik” , dan is het toch een knappe 

prestatie dat én de vertrouwenscommissie én later PS hebben gedacht, u bent het. Uw gevoel van 

‘wow’! zoals dat in de krant stond, is dan ook zeker op zijn plaats. Toen het nieuws bekend werd 

dat u door PS was voorgedragen als onze nieuwe CdK bleef het naar mijn beleving oorverdovend 

stil. Natuurlijk niet waar het gaat om alle gelukwensen die werden geuit in uw richting. Die waren 150 

er volop. Wat ik bedoel is dat er niets boven kwam drijven waaruit je zou kunnen afleiden dat PS 

zich wellicht hebben vergist in hun keuze voor Arthur van Dijk. Het tegenovergestelde is eerder 

het geval. Alles wat wij tot nu toe over u gelezen hebben, bevestigt ons inziens dat PS de juiste 

keuze hebben gemaakt. “Meer pragmatisch dan ideologisch en met een onbevlekt blazoen”, zo 

kopte het Parool op 24 november vorig jaar. “Hij heeft een kleiner ego dan gemiddeld”, zo werd 155 

eraan toegevoegd, en inderdaad, de Noord-Hollanders hebben erom gevraagd en ze krijgen hem 

ook, een mensenmens. Wat ons als VVD natuurlijk extra aanspreekt, is dat u op zomeravonden 

bij de barbecue in de achtertuin staat en ook nog trompet speelt, een combinatie van activiteiten 

die garant kunnen staan voor een leuk feestje en daar houden wij wel van in PS. Over feestjes 

gesproken, de economie in Nederland in het algemeen maar zeker in Noord-Holland floreert. Een 160 

voorwaarde zeggen wij, voor welvaart en welzijn. En toch ervaart niet iedereen de vooruitgang als 

een feestje. Onder voorzitterschap van uw voorganger is een lijvig rapport met de titel ‘Lage 

drempels, hoge dijken’ verschenen van de Staatscommissie Parlementair Stelsel. Wat eruit 

geleerd kan worden is dat als wij niet oppassen, de politiek zich meer en meer vervreemdt van de 

burgers. Wij zien daar voor u als nieuwe CdK een schone taak weggelegd. En om bij het voorwerp 165 

van de trein te blijven, u zit straks als CdK vooraan in de trein maar ga als conducteur vooral ook 

bij de passagiers langs. Gebruik uw talenten als luisteraar en verbinder en richt u zich inderdaad 

op resultaat. Het zijn van CdK vraagt veel van jezelf maar ook van het gezin. Je leeft in een glazen 

huis en je moet je constant bewust zijn van de bijzondere status die het ambt met zich 

meebrengt, maar mijnheer Van Dijk, laat dit knellende harnas er niet toe leiden dat Arthur van 170 

Dijk daardoor ook een ander mens wordt. Dat zou namelijk afbreuk doen aan de CdK die wij 

hebben gezocht. Tijd vraagt het zijn van CdK ook en daarbij doemt de vraag op hoeveel tijd je 

dan nog aan andere dingen kunt of wilt besteden. De VVD heeft in elk geval geen enkel probleem 
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met de nevenfunctie als Sinterklaas in uw woonplaats. De enkele voorwaarde die wij daarbij 

stellen is dat bij terugkeer op het provinciehuis, de Sinterklaastijd weer voorbij is. Ik rond af. Ik 175 

las in het artikel in het Parool dat u ook graag zingt en daarbij voorkeur heeft voor de catalogus 

van Frank Sinatra en hoewel het nog heel ver weg ligt, hoop ik in dat verband dat als u ooit het 

ambt van CdK neerlegt, met tevredenheid en terugkijkend kunt zeggen: I did it my way.  

 

Mevrouw ZAAL (D66): Geachte heer en mevrouw Van Dijk, voorzitter en aanwezigen. Het is een 180 

mooie dag vandaag. De provincie Noord-Holland krijgt een nieuwe CdK en wat voor een, een 

echte Noord-Hollander met ervaring binnen en buiten de politiek en met een groot netwerk in 

Noord-Holland, Den Haag en Europa. Dat schept grote verwachtingen bij ons. De heer Van Dijk is 

ook een jonge, moderne en energieke commissaris, althans zo komt hij over. Hij zit zelfs op 

social media en als wij die mogen geloven, is hij ook nog muzikaal en sportief. Ook dat schept 185 

verwachtingen. Ik zie best een duet met bijvoorbeeld gedeputeerde Van der Hoek op een IPO-

congres voor mij. Ook wij hebben de reacties gehoord en de heer Annaert zei het al, het slechtste 

dat ik over u heb gehoord is dat ze u nog niet kennen. Dat komt vanzelf, is dan het antwoord. 

Alle mensen die u wel kennen, zijn lovend en de heer Annaert haalde al een aantal voorbeelden 

aan. Bij het afscheid van de heer Remkes heb ik een motie van treurnis ingediend. Ik heb er even 190 

over gedacht om vandaag weer een motie in te dienen maar dan een motie van blijdschap. Dan 

zou u toch aan het werk moeten en zou het misschien een zware dag worden. Bovendien is het in 

dit huis gebruikelijk dat wij eerst de gedeputeerde of de CdK vragen om een toezegging. Daarom 

wil ik u wel een aantal uitgangspunten – bij D66 noemen wij die richtingwijzers – voorleggen in 

de hoop dat u die bij de uitoefening van uw ambt in gedachten zult houden. Het gaat om de 195 

volgende uitgangspunten: houd orde maar stimuleer vooral het debat; koester de 

verscheidenheid van deze prachtige provincie maar behoud de eenheid onder haar bewoners; 

bescherm het provinciaal belang maar geef verandering de ruimte; ben een Noord-Hollander 

maar denk en handel buiten de grenzen; behoud statuur en wees benaderbaar en tot slot, ben 

een goede voorzitter van PS en GS en handel conform dualisme. Heel veel succes. D66 kijkt uit 200 

naar een mooie samenwerking.  

 

De heer DEN UYL (PvdA): Beste commissaris, mevrouw Van Dijk, aan het begin van het nieuwe 

jaar treedt u aan als onze nieuwe CdK en namens de PvdA heet ik u van harte welkom in uw 

nieuwe functie. Het is een uitdagende functie, want u bent de CdK van alle Noord-Hollanders. Uit 205 

de publiekscampagne bleek de voorkeur voor een vrouw, dat bent u niet, maar u kunt aan alle 

andere wensen van de Noord-Hollanders wel voldoen. Noord-Holland moet een inclusieve 

samenleving zijn waarin iedereen echte kansen krijgt op werk, op wonen, op maatschappelijke 

participatie. Wij hopen en verwachten dat u dat kunt uitdragen naar alle mensen in Noord-

Holland. Onze provincie is prachtig maar ook heel divers qua landschappen en gemeenschappen. 210 

Iedere streek heeft zo zijn eigen problematiek. Enerzijds is er in de provincie een tekort aan 

werknemers, anderzijds is er op sommige plaatsen echt nog ruimte voor meer groei en 

ontwikkeling. In dat verband ontkom ik er niet aan vast uw aandacht te vragen voor een aantal 

problemen in onze provincie die u ongetwijfeld kent, maar desalniettemin. Er is een tekort aan 

woningen en er zijn heel verschillende ideeën over de oplossing daarvan in onze provincie. De 215 

milieukwaliteit – denk aan Tata – is een groot probleem en dit in samenhang met de noodzaak tot 
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het terugdringen van broeikasgassen en de noodzakelijke energietransitie en ten slotte de 

onaanvaardbare geluidsoverlast van Schiphol voor zijn omgeving. Van u verwachten wij dat u 

zichtbaar staat voor de belangen van uw inwoners en dat zijn ze vanaf vandaag. Dat zijn 

natuurlijk economische belangen, maar vooral ook gezondheid, veiligheid en leefbaarheid. Die 220 

boodschap moet worden uitgedragen en daar hebben wij van u grote verwachtingen. De 

verkiezingen komen eraan en uiteraard staat u boven de partijen in dat proces, maar als er een 

nieuw college is en een nieuwe politieke koers, geeft u dat de ruimte om daarin uw eigen rol te 

spelen. U wacht geen gemakkelijke taak, maar weet dat waar u het boegbeeld van de inwoners 

van Noord-Holland zult zijn, ook de PvdA-fractie achter u staat. Veel succes.  225 

 

Mevrouw KONING (CDA): Voorzitter. Geachte CdK, Arthur van Dijk, mevrouw Van Dijk, 

Statenleden en belangstellenden. Namens het CDA wil ik u, CdK Arthur van Dijk van harte 

feliciteren met uw nieuwe functie. Sinds uw beëdiging door de Koning in december was u CdK 

zonder provincie en vanaf vandaag CdK met een provincie en nog wel de mooie en zeer 230 

veelzijdige en fantastische provincie Noord-Holland. Het CDA hecht belang aan de gedeelde 

waarden die ons verbinden in een traditie van tolerantie en verantwoordelijkheid voor de 

culturele en godsdienstige wortels die ons land en onze provincie hebben gevormd tot een zeer 

goede en mooie plek op deze aarde om te wonen. Als voorzitter van PS staat u voor de grote 

uitdaging om meningen die soms ver uit elkaar liggen, naar elkaar toe te brengen en te 235 

verbinden. Wat het CDA betreft mag er ruimte zijn voor goede discussies op basis van inhoud 

zonder dat er op de man of vrouw wordt gespeeld en altijd met als doel dat er een goed 

bediscussieerd en gedragen besluit kan worden genomen dat ten goede komt aan de inwoners 

van Noord-Holland. Wij hebben er vertrouwen in dat u PS daarbij kunt leiden en dat u als CdK 

samen met GS, PS en de ambtenaren de dingen doet waar de inwoners van Noord-Holland plezier 240 

van hebben. Uw dubbelfunctie als voorzitter van de politieke organen GS en PS geeft u daarbij 

veel verantwoordelijkheid. Wij hopen dat u ook naar buiten toe het belangrijke politieke werk van 

PS en GS zult uitdragen, mede in het licht van de komende verkiezingen. Het is waar, het leven 

van de mensen wordt niet alleen bepaald aan de vergadertafel, mensen moeten vooral zelf hun 

leven richting en inhoud geven maar toch heeft iedere Noord-Hollander wel te maken met 245 

provinciale besluiten. “Iedereen moet voelen dat er over hem en haar wordt nagedacht”, dat was 

een treffende en waardevolle uitspraak van u in het Noord-Hollands Dagblad. Laten wij daar met 

elkaar naar streven, dat iedereen in Noord-Holland voelt dat er over hem en haar wordt 

nagedacht bij het nemen van provinciale besluiten, dat belangen worden erkend en meegenomen 

en dat er besef is van onderlinge verbondenheid tussen jong en oud, arm en rijk, wonend in de 250 

stad of het platteland, want ieder mens in Noord-Holland is van grote waarde. Arthur van Dijk, wij 

wensen u veel succes, toewijding en wijsheid in uw nieuwe functie.  

 

Mevrouw  BEZAAN (PVV): Geachte voorzitter, Statenleden en overige aanwezigen, maar vooral 

geachte mevrouw en mijnheer Van Dijk. In Nederland zijn onafhankelijkheid, democratie en 255 

vrijheid een groot goed. Democratie impliceert vrijheid van keuze en onafhankelijkheid. 

Onafhankelijkheid was voor de PVV een belangrijk criterium voor onze nieuwe CdK. Wij hechten 

er veel waarde aan dat onze CdK boven de partijen staat. Vrijheid is onlosmakelijk verbonden met 

verantwoordelijkheid en het deel uitmaken van de vertrouwenscommissie vonden wij al een grote 
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verantwoordelijkheid. Daarom hebben wij in elke fase van het proces grote zorgvuldigheid in 260 

acht genomen in argumenten en afwegingen. CdK Van Dijk, PS kennen u nog niet, maar wij 

hebben te maken met een man met een groot inlevings- en relativeringsvermogen, een man met 

gevoel voor onderlinge verhoudingen maar ook met bestuurlijke kwaliteiten. Een man die goed is 

in het bij elkaar brengen, verbeteren en versterken van belangen in zowel het politieke als 

economische speelveld. De PVV hoopt dat Noord-Holland met u een CdK krijgt die in de 265 

weerbarstige werkelijkheid zijn rol zal vervullen met de nodige vernieuwing en tegelijkertijd recht 

zal doen aan de statuur van zijn positie. Rest mij nog u veel inzicht en wijsheid te wensen als 

onze CdK. Mazzeltov.  

 

Mevrouw ALBERTS (SP): Geachte mijnheer Van Dijk, mevrouw Van Dijk, voorzitter, aanwezigen, 270 

Statenleden. Vanmorgen schreef Trouw: “Met zijn benoeming kun je eigenlijk vaststellen dat zijn 

carrière vooral om een ding draait: Schiphol, en als voorzitter van Transport en Logistiek 

Nederland zette hij – ik laat een stukje weg uit het citaat – Schiphol in de markt als greenport.” U 

heeft het stuk ongetwijfeld gezien. Nu is Noord-Holland meer dan Schiphol alleen. Noord-Holland 

zijn vooral inwoners. In 2017 2.775.617 om precies te zijn en die inwoners zien in meerderheid 275 

dat hun provincie inderdaad meer is dan Schiphol alleen. Die willen schone lucht, wonen, 

leefbaarheid, klimaatrechtvaardigheid. Het is misschien verrassend maar voor de SP is het glas 

halfvol. Een nieuwe CdK wiens carrière om Schiphol heeft gedraaid, een nieuwe CdK die in zijn 

vorige leven Schiphol tot greenport heeft geframed. Een halfvol glas en het lijkt de SP nu 

fantastisch wanneer deze CdK al zijn kennis en al zijn contacten gaat gebruiken om het 280 

monomane groeidenken van de luchthaven om te vormen, zodat ook Schiphol substantieel zal 

gaan bijdragen aan het Klimaatakkoord. Maar pas op, een halfvol glas gaat sneller leeg dan je 

verwacht, dus Arthur van Dijk, welkom hier, doe je best en vul het glas.  

 

Mevrouw PELS (GL): Geachte CdK, mijnheer Van Dijk, welkom in ons midden. Niet alleen aan u, 285 

maar ook aan uw familie. Zij zullen ten slotte de komende jaren met u meeleven in de 

uitoefening van het prachtige ambt. U schaart zich vandaag bij een bijzondere club mensen met 

een groot hart voor de provinciale democratie, iets wat ons allen in deze zaal verbindt. Zo ook de 

vragen die wij op verjaardagen en borrels krijgen. Mogelijk zelfs van politieke collega’s of 

kandidaat-commissieleden. Wanneer je vertelt dat je actief politicus bent in de provincie, krijg je 290 

vaak vragende blikken terug. Sommige toehoorders weten een meer neutrale uitdrukking te 

behouden, echter de meesten zijn onverbloemd in hun oordeel en vragen op verbaasde toon: 

“Waarom de provincie?” met daarbij een uitdrukking alsof je net al je talent hebt weggegooid. 

Men onderschat het middenbestuur flink, zeker waar het gaat om grote opgaven. De kracht van 

het middenbestuur is het verbinden van belangen, middelen en opgaven. In onze ogen zou 295 

verbinden dan ook de kernwaarde moeten zijn van de wijze waarop wij de provincie besturen en 

verbinden als kernwaarde is de komende tijd geen luxe. Wij staan voor ongekend grote opgaven. 

De energietransitie zal veel van burgers, de politiek en het bestuur vragen. We moeten zorgen 

dat we goed luisteren naar die burgers, gemeenten en naar elkaar. Wij moeten benaderbaar zijn, 

menselijk en tegelijkertijd moeten wij beslissingen nemen die niet iedereen kunnen behagen. De 300 

provincie zou zonder het verliezen van haar veelzijdigheid eendrachtig de transitie moeten 

dragen. De regio’s zullen een nieuwe solidariteit met elkaar moeten ontwikkelen – iets wat zeer 
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zeker voor spanningen zal zorgen. Tijdens de procedure heeft u laten zien het middenbestuur op 

haar waarde te schatten en kennis te hebben van de grote opgaven die voor ons liggen. Wij zien 

uw rol als verbinder met vertrouwen tegemoet en kijken uit naar hoe u deze uitdaging op gaat 305 

pakken met GS en PS. Gelukkig hebben wij ook een mooie taak in het vooruitzicht liggen waarin 

het minder gaat over verbinden en het midden zoeken. Al tijdens de procedure hebben wij 

kenbaar gemaakt dat het debat in PS-vergaderingen wel wat steviger gevoerd mag worden. U 

hebt als CdK en als voorzitter straks de touwtjes in handen als het gaat om het sturen dan wel de 

ruimte geven aan het debat. Met de verkiezingen in aantocht denk ik dat er genoeg debat zal 310 

ontstaan om te sturen en aan u om na de verkiezingen samen met de nieuwe PS-leden en 

gedeputeerden vorm te geven aan een debat waar het dualisme vanaf spat. Wij kijken met veel 

vertrouwen uit naar onze samenwerking met u als CdK en zien ernaar uit om u ook persoonlijk 

beter te leren kennen. Wij wensen u alle goeds toe bij het uitoefenen van deze prachtige functie.  

 315 

De heer VAN LIERE (PvdD): Voorzitter, geachte heer Van Dijk, beste Arthur. Van harte welkom en 

veel succes en geluk als nieuwe CdK van de provincie Noord-Holland. De PvdD in Noord-Holland 

heeft ervaring met een CdK die lid is ook van de vroem-partij, dus wij kijken uit naar een 

voorspoedige samenwerking. U heeft zich lang ingezet voor een organisatie die zich in het 

verleden liet gelden als een asfalt- en dieselclub, maar u heeft zich ingezet voor een transitie naar 320 

een organisatie die meedenkt en daar bent u wellicht iets te goed in geslaagd gezien de steun 

van uw oude organisatie voor het Klimaatakkoord, maar dat terzijde. U wacht in Noord-Holland 

immers eveneens een opgave. U treft hier een provincie van asfalt met dieseldampen, een vleugje 

kerosine en de nodige ammoniak die smacht naar een transitie, maar ook naar een kanteling 

tussen oude en nieuwe politiek. Burgers groeperen zich, zijn mondiger. De politiek kan niet meer 325 

een keer in de vier jaar draaien maar moet meegaan naar de toekomst. Ad rem en snel inspringen 

op veranderingen en de CdK is hier het smeermiddel van. U wordt CdK voor een periode van 6 

jaar, het zouden er ook 12 kunnen worden en in 12 jaar kan er veel veranderen. 12 jaar geleden 

brak de PvdD door en kwamen wij in PS. Slechts een handjevol economen zag de financiële crisis 

naderen toen de Amerikaanse hypotheekbanken in problemen kwamen. De provincie werkte nog 330 

hard aan het volbouwen van het landelijk gebied. Klimaatverandering en het welzijn van dieren 

waren nauwelijks een thema en geld leek veilig in IJsland. Inmiddels is binnenstedelijk bouwen de 

norm, gaan wij bodemdaling stoppen en werkt de provincie aan natuurinclusieve landbouw. U 

kunt nu nog niet voorspellen welke belangrijke besluiten van GS en PS u zult ondertekenen. 

Vermoedelijk zal in deze periode bepaald worden of we wel of niet klimaatveranderingen kunnen 335 

beperken tot de noodzakelijke 1,5 graad en zal de wereld om ons heen drastisch veranderen. 

Minder asfalt, meer natuur en geen dieren meer in veel te kleine hokken. Daarmee zal het u niet 

verbazen dat wij overigens van mening zijn dat er een einde moet komen aan de bio-industrie. 

Dank u wel en nogmaals van harte welkom.  

 340 

De heer KLEIN (CU/SGP): Geachte commissaris, mevrouw Van Dijk. Van harte welkom in Noord-

Holland. Dat klinkt natuurlijk wat gek als ik dat zeg tegen iemand die al jarenlang in de grootste 

droogmakerij van Noord-Holland woont, maar ik bedoel uiteraard het provinciale bestuur. U bent 

door ons voorgedragen als nieuwe CdK omdat wij op zoek waren naar een toegankelijk 

boegbeeld dat zich met enthousiasme en energie inzet voor heel de provincie, met liefde voor de 345 
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provinciale politiek en een goed bestuurlijk proces. Nou, ga er maar aan staan, dat is een hele 

opdracht. De CU/SGP wil u een aantal dingen toewensen die u goed zult kunnen gebruiken en de 

volgorde waarin ik dat doe is niet bedoeld als een rangorde. Het eerste wat wij u willen 

toewensen, is plezier in uw rol als vertegenwoordiger van de provincie, plezier in het voorzitten 

van de vergaderingen en plezier om daar waar dingen vastgelopen zijn, deze weer vlot te 350 

trekken. Met vreugde in het uitoefenen van uw taken brengt u het verder en houdt u het ook zelf 

langer vol, denk ik. Het tweede wat wij u toewensen is wijsheid, wijsheid om de juiste woorden te 

kiezen, om bestuurlijke knopen te ontrafelen, om de juiste dingen te doen en soms te laten. 

Wijsheid is meer waard dan goud. Dan ook liefde, liefde voor Noord-Holland, haar inwoners, 

natuur en landschap, want wij staan als provincie voor enorme uitdagingen rondom natuur, 355 

energie en landschap en dat vraagt moeilijke keuzes en liefde helpt om het goede te zoeken en 

om vol te houden. Ten vierde wens ik u lef toe, lef om het af en toe te laten schuren en dan 

vooral in de vergaderingen van PS, zodat het een beetje gaat vonken. De inwoner van Noord-

Holland is het waard dat er inhoudelijk en scherp gedebatteerd wordt over ons beleid, want een 

scherp en open debat zorgt ervoor dat de argumenten nog eens kritisch bekeken worden en 360 

bevordert goede besluitvorming. Ik begon met te zeggen dat u ons boegbeeld bent, onze 

vooruitgeschoven post zou je ook kunnen zeggen. Dat betekent dat u er niet alleen voor staat. U 

zult op ons kunnen rekenen. Wij geloven bovendien dat lef, wijsheid, liefde en plezier niet alleen 

karaktereigenschappen zijn maar je ook gegeven worden. Wij wensen u daarom bovenal dat God 

u die dingen geeft die u nodig heeft bij de uitoefening van uw ambt en betrekken dat ook op de 365 

mensen om u heen. Dank u wel.  

 

De heer LEEVER (ONH): Geachte heer Van Dijk, mevrouw Van Dijk, familieleden, vrienden, 

voorzitter, Statenleden, collega’s en gedeputeerden. Als Statenlid namens ONH wil ik u de 

hartelijke gelukwensen voor het nieuwe jaar toewensen en ik wens u daarbij veel wijsheid. 370 

Namens onze fractie is het een eer om een welkomstwoord aan u te mogen richten. In eerdere 

ontmoetingen met u heb ik het vertrouwen gevoeld en hebt u een zeer positieve indruk op mij  

achtergelaten. Het vertrouwen dat ik in u herkende, zal door de Noord-Hollanders zelf ervaren 

kunnen worden met Arthur van Dijk als nieuwe CdK. Het lot van ieder mens wordt bepaald en 

staat van tevoren niet vast. Toeval en gebeurtenissen brengen ons elders in een ruimte, in een 375 

tijd of op een weg. Ieder mens neemt een bepaalde ruimte in en wanneer die ruimte is gekoppeld 

aan een staat van dienst in de samenleving, dan krijgt die specifiek gevulde ruimte een bredere 

betekenis dan enkel een fysieke ruimte. Het werk als CdK is niet alleen je identiteit. Je 

persoonlijkheid en overtuiging en relatie met de omgeving en anderen bepalen de identiteit. Ik 

weet het zeker dat ik niet alleen als fractievoorzitter van ONH en namens vele Noord-Hollanders 380 

spreek als ik zeg dat Noord-Holland met Arthur van Dijk als nieuwe CdK van onze mooie 

provincie een geweldige ambassadeur in huis heeft gehaald. Mijn lijfspreuk is dan ook: als het 

goed gaat, ben je morgen een betere versie van jezelf dan vandaag en van je nieuwe ervaringen 

hebt geleerd. Namens ONH wens ik u heel veel succes in uw nieuwe functie en wij kijken uit naar 

de samenwerking in PS. Het ga u goed.  385 

 

Gedeputeerde POST: Voorzitter. Goedemiddag mijnheer Van Dijk, mevrouw Van Dijk en alle 

aanhang die meegekomen is, familie, vrienden en belangstellenden, van harte welkom in dit huis 
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en ik hoop dat ondanks de wat lagere temperatuur vandaag, het welkom wat verwarming heeft 

gebracht. Want ik moet eerlijk zeggen, wij beginnen een beetje te bibberen in de zaal. Beste 390 

Arthur, vanmiddag word je geïnstalleerd als CdK van Noord-Holland en ben je – en daar 

refereerde Erik Annaert van de VVD ook al aan – geen CdK meer zonder provincie. Stiekem ben ik 

blij dat ik na vanmiddag waarnemend CdK af ben, al was het maar voor een beperkte tijd en meer 

nog dat zich in de afgelopen paar weken geen rampzalige gebeurtenissen hebben voltrokken in 

Noord-Holland. En ik ben ook heel erg blij dat ik in de hoedanigheid van loco inmiddels namens 395 

GS een paar woorden aan je adres mag richten. Vanaf vandaag ben je niet alleen onze CdK van 

GS, PS en medewerkers, maar ook van de Noord-Hollandse inwoners. Een nieuwe CdK brengt een 

nieuwe en andere dynamiek met zich mee. Een nieuwe CdK heeft uiteraard een andere stijl en 

legt andere accenten, maar wat centraal staat zowel bij je voorgangers als hopelijk bij jou als 

onze nieuwe CdK, is de focus op de provincie Noord-Holland en haar belangen. De vicevoorzitter 400 

van PS refereerde al even aan de profielschets en aan de gewenste ervaringen, kwaliteiten en 

competenties die erin genoemd zijn. Ook anderen hebben dat overigens gedaan. Net als PS zijn 

ook GS ervan overtuigd dat met jou een uitstekende nieuwe CdK is binnengehaald en daar zijn 

wij blij mee. De vicevoorzitter noemde ook de naderende PS-verkiezingen in maart, die zullen 

mogelijk leiden tot een grote verandering in het politieke landschap, maar in ieder geval zullen 405 

ze leiden tot nieuwe colleges van PS en GS en ook dat vraagt iets van een CdK. Ongetwijfeld 

zullen deze nieuwe colleges nieuwe wensen hebben waar het hun CdK betreft. Wij hopen en 

verwachten dat je snel je weg in het Noord-Hollandse zult vinden, geholpen door de organisatie 

en door een goed inwerkprogramma en gewoon vragen kan ook altijd. Ons coalitieakkoord dat 

de afgelopen 4 jaar de richtsnoer van het college is geweest, heet ‘Ruimte voor groei’. Die groei 410 

hebben wij mogen beleven, zowel economisch, binnen de organisatie als op het punt van ons 

imago. Wij zijn ervan overtuigd dat de provincie Noord-Holland onder jouw leiding op die goede 

lijn kan doorgaan en straks constructief en ambitieus kan gaan werken aan de verwezenlijking 

van de doelen die zullen worden opgenomen in het nieuwe coalitieakkoord. Vandaag is de 

installatie van jou in dit prachtige ambt en morgen wacht de eerste vergadering van het college 415 

van GS. Wij zijn heel benieuwd hoe dat gaat verlopen. In ons college zullen wij je in elk geval 

hartelijk verwelkomen en namens het college van GS wens ik je heel veel succes als CdK, maar 

ook heel veel plezier in de verschillende hoedanigheden die het commissarisschap van je zal 

vragen.  

 420 

De VICEVOORZITTER: Dan hebben wij een verrassing voor u. De plaatsvervangend Doyen, de 

heer Verbeek, wil namens de Kring van Commissarissen het woord tot u richten.  

 

De heer VERBEEK: Voorzitter. Arthur, daar zit je dan, collega, collega CdK. Ik sta hier inderdaad 

als plaatsvervangend Doyen. Per 1 februari ben ik de Doyen van de Kring van Commissarissen en 425 

in die hoedanigheid spreek ik je ook toe, maar wij kennen elkaar al langer zoals in deze zaal 

waarschijnlijk wel bekend is. Ik was bijna 6 jaar burgemeester van Purmerend, ik ken Noord-

Holland vanuit die invalshoek prima. Ik heb daar overigens een reuze goede tijd gehad.  

Misschien wel de mooiste stad van Noord-Holland, dat mag ik misschien wel zeggen. Toen was ik 

Noord-Hollander en heb ik geleerd niet te bescheiden te zijn. In die tijd hebben wij goed met 430 

elkaar samengewerkt in de stadsregio Amsterdam, er werd al aan gerefereerd. Je was toen 
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wethouder van Haarlemmermeer. Daar heb ik goede en warme gevoelens aan overgehouden. Wij 

hebben in die periode op een goede manier complementair aan elkaar de verschillende rollen 

kunnen vervullen en toen heb je al kwaliteiten laten zien waarvan ik zelf ook denk dat een CdK 

van Noord-Holland die nodig heeft. Ik spreek hier als plaatsvervangend Doyen, vooral ook om 435 

kort iets te zeggen over de functie van Rijksheer. Dat is tot nu toe niet zo aan de orde geweest. Je 

bent niet alleen CdK van deze Staten maar je bent wel degelijk ook Rijksheer van het kabinet en 

de commissarissen hebben op die positie een eigen regulier overleg in Den Haag over diverse 

zaken met de Minister van Binnenlandse Zaken en met de Minister van Justitie, de 

staatssecretarissen en de andere ministers als dat agendatechnisch relevant is. Het is goed om in 440 

herinnering te roepen dat de ambtsinstructie – ik weet niet of je hem al hebt gelezen – de moeite 

waard is om te lezen, al was het maar omdat die zo kort is en dat is niet voor niks. Deze is 

bewust kort gehouden. De ambtsinstructie zegt met zoveel woorden, een commissaris wordt 

geacht kennis en inzicht en een loopbaan achter de rug te hebben van waaruit hij ruim voldoende 

zelf kan beoordelen waar zijn toegevoegde waarde ligt en die toegevoegde waarde ook te 445 

realiseren. Je krijgt een zekere ruimte van het kabinet om datgene te doen wat goed is. En 

natuurlijk, als het gaat om de rol van CdK naar de Staten, dan leg je verantwoording af aan de 

Staten, maar het is goed om te markeren dat de rol van Rijksheer niet een rol is die in PS wordt 

verantwoord, maar in het kabinet zelf. In mijn eigen positie betekent dat dat de Staten daar wel 

degelijk vragen over mogen stellen en dan informeer ik ze ook, maar Staten kunnen mij geen 450 

richtlijnen geven over hoe ik de rol van Rijksheer vervul, want dat doet de minister. Specifiek zijn 

er een aantal kwesties die denk ik wel bekend zijn, maar het is toch goed om die nog te 

benoemen, omdat die heel specifiek des Rijksheren zijn. Dat gaat over de advisering over 

burgemeestersbenoemingen, de procedures, het ontslag van burgemeesters – en dat kan heel 

heftig zijn – dat gaat over het benoemen van waarnemers, maar ook over het dossier bestuurlijke 455 

integriteit waar ik zelf ook ervaring mee heb. Daarin moet je natuurlijk met PS samenwerken, 

maar ook in de rol van Rijksheer kun je in situaties komen – en daar zijn legio voorbeelden van – 

dat de CdK moet zeggen, tot hier en niet verder, ook als anderen dat niet leuk vinden, hier ligt de 

grens, dat gaat niet gebeuren. Dat hoort bij de Rijksherenrol en ik wens je toe – en ik heb daar 

geen twijfels bij – dat PS je hierbij ten volle ondersteunen. Dat geldt ook voor de 460 

ondermijningsvraagstukken. Wij verwachten allemaal dat die agenda een zekere evolutie gaat 

kennen die niet prettig is. En je mag aannemen dat je daarmee in jouw termijn te maken krijgt en 

dat je dan de ruimte krijgt ook in deze Staten, om naar de situatie te handelen. Wij hebben er 

voorbeelden van gezien in het vluchtelingendossier waar expliciete verzoeken van het kabinet 

kwamen om daar een rol in te vervullen. En niet onbelangrijk is het aspect van gevraagd en 465 

ongevraagd adviseren van het kabinet. Een klein onderdeel daarvan is het adviseren van het 

Kapittel als het gaat om onderscheidingen. Zoals ik je ken, ben jij wat mij betreft met je 

persoonlijkheid die je meeneemt en de ervaring die je hebt, een zeer welkome aanvulling in de 

kring. Ik ga je daar nadrukkelijk bij betrekken. Wij praten op dit moment met elkaar om een 

aantal dingen te moderniseren en anders te doen. Ik geloof daar zelf ook erg in en ik weet zeker 470 

dat je daar steun aan zult geven. Ik dank de voorzitter voor de ruimte om te spreken, maar wil 

het hier verder bij laten.  
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De VICEVOORZITTER: Dan hebben wij nog een kleine verrassing voor u. Uw broer Ron wil mede 

namens uw broer Marcel heel graag iets tot u zeggen. Daarvoor heeft hij nu de gelegenheid.  475 

 

De heer RON VAN DIJK: Ik zeg gewoon broer, want dat is mijn aanspreektitel van Arthur. Ik wil 

mij ook richten tot de inwoners van Noord-Holland. Ik heb heel vaak al veel mensen horen vragen 

van, ik hoop dat je dat bent, verbindend en daadkrachtig. Wij hebben heel veel over onze broer 

gelezen in de kranten, veel superlatieven vielen hem ten deel en het grappige is dat Marcel en ik 480 

nooit zijn bevraagd en wij het toch echt kunnen weten. Daar waar Arthur ooit zei: dat ben ik,  

durf ik hier volmondig te zeggen, daar zit hij, met alles wat ik vandaag aan wensen heb gehoord 

die u van uw nieuwe CdK verwacht, daar zit hij. Ik heb even naar de profielschets gekeken van de 

CdK en wat dingen opgeschreven, waarvan ik denk, die voorbeelden wil ik u niet onthouden, om 

te weten hoe het echt zit. De CdK is geïnteresseerd. Arthur stelt altijd de goede vragen. Toen 485 

twee jaar geleden onze ouders in een maand tijd wegvielen, hij dan een dag later belt, broers, 

hoe gaan wij verder? Dat is de vraag die je stelt als je ouders wegvallen. Duurzaam. Arthur is 

duurzaam in zijn relaties, hij is niet van de oppervlakkige contacten, vastmaken is goed 

vastmaken zoals dat hoort. Ooit in de zesde klas van de lagere school nam een klasgenootje van 

Arthur een drastisch besluit, hij legde de hand aan zichzelf. Nu ruim 45 jaar later onderhoudt hij 490 

nog steeds warme contacten met de ouders en bezorgt hen jaarlijks een fijne dag. Arthur is 

toegankelijk voor iedereen. Hij vindt het gezellig als de chauffeur die voor de deur staat en wacht 

om de CdK weg te brengen, niet buiten wacht maar even binnenkomt en een kopje koffie drinkt 

en de dag vast doorneemt. Je kunt Arthur altijd bellen. Ooit zei een journalist, hij is de enige die 

zijn 06-nummer op zijn kaartje heeft staan. Noteert u vast: 06-xxx en geloof me, hij belt altijd 495 

terug. Hij heeft oog voor iedereen. Bij zijn vorige werkgever TLN is hij ooit als buschauffeur op 

internationaal transport geweest naar Italië en geloof mij, ik zou in een hotel zijn gekropen maar 

hij bleef bij de chauffeur in zijn cabine in een stapelbedje slapen. Daadkrachtig is hij ook. Als de 

buurman plotseling hartfalen krijgt, hij bedenkt zich geen moment en gaat handelen. Helaas 

redde de man het niet, maar Arthur pakt meteen door, hoe ga ik de buurvrouw en haar kinderen 500 

helpen tot op de dag van vandaag. Integer, dat is Arthur zeker, net als Marcel en ik. Het is met de 

paplepel ingegoten. Vader was fabrieksarbeider bij Aviolanda, later Fokker, en moeder 

verkoopster bij C&A. Alles doen om je kinderen een mooie toekomst te bieden. Ze brachten ons 

eigenlijk alle competenties die in de vacature staan voor CdK. Weet waar je vandaan komt en 

verloochen deze afkomst nooit. Wat zouden onze vader en moeder vandaag trots zijn geweest. 505 

Doorzetter, op de lagere school reikten zijn testen niet verder dan de ambachtsschool, LTS, maar 

hij kan niks, zei mijn moeder, dus toch maar naar een begeleidende mavo. Met ijzeren discipline 

heeft hij de mavo afgerond, vervolgens havo en slaagde als 3 na hoogste van Nederland, heao 

Belastingacademie en uiteindelijk heeft hij zijn rechtenstudie in de avonduren afgerond en dat 

deed hij sneller dan een dagstudent. Muzikaal en creatief. Arthur is muzikaal, hij kan een klein 510 

beetje zingen. Mocht Lee Towers met pensioen gaan, dan kan Arthur zo zijn plekje innemen en 

rond 5 december, dan wil hij zijn hobbypak wel eens aantrekken en dan speelt hij graag 

Sinterklaas. Maar hij speelt het niet, dan is hij Sinterklaas. Zijn barbecues zijn hem heilig. In zijn 

buitenkeuken letterlijk bereidt hij de lekkerste dingen en sterrenniveau is de uitdaging. Een 

succesverhaal heeft natuurlijk ook een keerzijde, dat is zijn gedrevenheid. En daar hebben wij uw 515 

hulp bij nodig. Arthur is een harde werker en bij zijn vorige werkgever propte hij 65 uur in 4 
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dagen en dan te bedenken dat hij ook een gezin heeft. In het gezin liggen de verhoudingen iets 

anders. Inge thuis de sterke roerganger, samen met dochters Floor, Brit en Eline en vooral de 

laatste vraagt veel energie en zorg, zeker toen ze lange tijd werd verpleegd in Dordrecht. Tussen 

alle werkbezoeken en zelfs overleggen met de minister-president door, reed hij ‘s avonds vanuit 520 

zijn werk naar Dordrecht in het ziekenhuis en hij bleef net zolang in het ziekenhuis tot ze de 

slaap vatte. Er lijkt geen rem op zijn ijver te zijn. Heeft Arthur dan helemaal geen leermomenten? 

Ja, wij zouden graag zien dat iemand in deze zaal af en toe op de rem trapt en zegt, Arthur het is 

even goed zo. Een mooie quote van Max Verstappen: “Ook al ga je wat minder gas geven, je blijft 

toch de snelste.” Tot slot, u gaat een fantastische commissaris krijgen, u gaat van hem houden, 525 

dat weet ik zeker, want wij als broers doen dat namelijk ook. Veel succes.  

 

De heer VAN DIJK (CdK): Dank aan iedereen die prachtige woorden heeft gesproken, natuurlijk 

ook mijn broer die op zijn bekende wijze de dingen altijd treffend weet te zeggen. Daar had ik 

niet op gerekend. Dames en heren, allereerst wil ik u allen een mooi en gezond en inspirerend 530 

2019 toewensen in uw persoonlijke, werkzame en politieke leven. Het zal een heel boeiend jaar 

worden. Open, eerlijk, integer zijn de voornaamste wensen van de inwoners van Noord-Holland 

als zij denken aan een nieuwe CdK. Inwoners van Noord-Holland hebben kunnen meedenken over 

de profielschets van de nieuwe CdK en met een aantal van deze Noord-Hollanders heb ik 

vanmiddag mogen lunchen en dat is een mooi en open begin. Niet alleen omdat het plezierig en 535 

leerzaam was, maar vooral ook omdat wat mij betreft de inwoners centraal staan. De Noord-

Hollanders, daar doen wij het voor. U als Staten, ik als CdK. Die opdracht heeft u vandaag al 

vaker genoemd, hij is ook genoemd in de profielschets, maar ook nadrukkelijk meegegeven. Dat 

is niet tegen dovemansoren gezegd en dat niet alleen, want in de profielschets heeft u nog veel 

meer aan mij meegegeven. Ik noem er een paar. Toegankelijk zijn voor alle Noord-Hollanders. 540 

Het gezicht zijn van de provincie. Liefde hebben voor de provinciale democratie en het 

bestuurlijke proces bevorderen, zowel hier in huis tussen PS, GS als buiten het huis, tussen 

provincie en gemeente, provincie en Rijk en provincie en belangenorganisaties. De lat ligt hoog 

maar ik weet wat er van mij wordt verwacht. Ook daarom vind ik het een eer dat u mij heeft 

gekozen en dat ik uw Staten mag voorzitten. Ik heb er het volste vertrouwen in dat wij in goede 545 

samenwerking samen een constructieve koers gaan varen. Ik heb er heel veel zin in om samen 

met u en GS met onze organisatie Noord-Holland vooruit te helpen, zin om met elkaar de 

provincie nog een betere plek te maken om te wonen, werken en recreëren. Het is goed om te 

zien en te horen dat de provincie ambities heeft, die heb ik ook en die gezamenlijke ambities zijn 

hard nodig. Er ligt zoals dat tegenwoordig eufemistisch heet, een flinke uitdaging. Een aantal van 550 

u heeft dat heel nadrukkelijk net laten horen. En er komt heel wat op ons af. Denk aan de 

mondiale en nationale ontwikkelingen zowel politiek, economisch als demografisch, 

klimaatverandering, energietransitie, de woningbouwbehoefte en het milieu. Deze 

ontwikkelingen hebben gevolgen voor de inwoners van Noord-Holland. Zij bieden kansen maar 

brengen ook onzekerheden met zich mee. Het provinciebestuur heeft daarbij soms een kleine en 555 

soms een grotere rol. Juist vanwege de onzekerheden is het belangrijk om naar de inwoners te 

luisteren en aan hen te laten zien waarom de provincie uiteindelijk de besluiten neemt die zij 

neemt, te laten zien wat de dilemma’s zijn en wat de mogelijkheden en overwegingen zijn om 

bepaalde keuzes te maken. “De Nederlandse norm is dat we oog hebben voor elkaar en het 
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gedeelde belang, dat wij samenwerken en geven en nemen.” Dat zei Koning Willem-Alexander in 560 

zijn kersttoespraak. Graag wil ik als CdK deze handschoen oppakken, graag wil ik een 

verbindende rol spelen, een rol tussen bestuur en inwoners, tussen de globale ontwikkeling en 

de ontwikkeling van Noord-Holland, tussen de metropool en het platteland, tussen industrie en 

natuur, tussen groei en leefbaarheid. Een rol samen met u, met andere bestuurders en actieve 

inwoners. Samen op zoek naar oplossingen, zodat de Noord-Hollanders ook in de toekomst hier 565 

prettig kunnen wonen, werken en recreëren. Ik begin aan mijn taak op een bijzonder moment. 

Over twee maanden zijn er verkiezingen voor PS, spannende tijden. De provincies zullen de 

komende tijd meer in de belangstelling komen te staan en ik kijk daarnaar uit. Met enige 

regelmaat hoor ik de laatste weken uiteraard naast de hartelijke felicitaties van iedereen, zeg 

Arthur, maar wat doet een CdK eigenlijk? Dat hoef ik u natuurlijk niet uit te leggen, maar veel van 570 

onze inwoners misschien wel. Vanaf vandaag heb ik de eerste 20 Noord-Hollanders tijdens de 

lunch daar meer over kunnen vertellen. Ik ben van plan om dat nog veel vaker te gaan doen. De 

boer op, de provincie in, goed luisteren, me verdiepen in wat er leeft onder onze inwoners en 

laten zien en vertellen wat wij hier doen en wat dat voor onze inwoners betekent. Ik vind het van 

groot belang dat onze communicatie toegankelijk en begrijpelijk is. Als CdK zal ik social media 575 

gebruiken om te laten zien wat we doen en waar wij het voor doen. Wel zal ik er nadrukkelijk 

voor waken dat digitale middelen niet het communicatie-instrument bij uitstek zijn, zeker niet 

tussen bestuurders. De ontmoeting, elkaar zien en spreken en vooral elkaar vinden, daar gaat het 

om. Ook daarom ga ik de provincie in, op bezoek bij onze gemeenten, in gesprek met onze 

burgemeesters. Elkaar op tijd vinden en elkaar aanspreken is niet alleen nuttig maar ook nodig, 580 

zeker als wij het samen ondanks eventuele verschillen willen rooien. Ik doe dat met veel 

enthousiasme en met veel energie en dat gaf mijn broer al aan. Ook dat vraagt u tenslotte van uw 

CdK in uw profielschets en ik meen dat oprecht. Graag zet ik mij met u, leden van PS en GS en 

onze medewerkers in voor de mooiste en meest veelzijdige provincie van ons land. Ik dank u 

ontzettend voor het in mij gestelde vertrouwen en kijk uit naar de plezierige samenwerking. Ik 585 

heb er enorm veel zin en beloof u en alle Noord-Hollanders dat ik mijn stinkende best ga doen.  

     

3. Sluiting           

 

De VICEVOORZITTER: Dames en heren, wij zijn aan het einde gekomen van deze buitengewone 590 

Statenvergadering. Met de slag van deze voorzittershamer draag ik als plaatsvervanger 

symbolisch de voorzittershamer van PS over aan de nieuwe voorzitter. Zo klinkt hij. De volgende 

reguliere Statenvergadering vindt onder uw leiding plaats op 14 januari 2019 om 13.00 uur. Ik 

dank u hartelijk uit voor uw aanwezigheid en nodig u allen graag uit voor een borrel beneden in 

de Johan Remkeszaal waar gelegenheid is om de heer Van Dijk te feliciteren. Ik overhandig de 595 

voorzittershamer aan de heer Van Dijk en sluit de vergadering om 16.15 uur.   

 

*** 
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